
Spørgsmål til fødevareudvalget om hundeloven:

Mit navne er Shaun Ewing, og jeg er momsregistreret opdrætter af Boerboel siden 1999.

Til mit kendskab er Boerboelen ikke inkluderet i nogen statistikker over hundebid på andre dyr eller 
mennesker, til trods for at den har været i Danmark i knap 20 år.  Der er ca. 300 Boerboels i Danmark. 
Hvordan kan det være at man beholder Boerboelen på listen af forbudte hunderacer? Er forbudte 
hunderacer ikke dem, der er en fare for andre? Hvordan kan det så være at I har valgt at fortsætte med 
adskillige racer på listen, som slet ikke har bidt i Danmark? Hvorfor er der ikke racer på listen, som er 
prominente i bidestatistikken som Rottweiler eller Schæffer?

Er det ikke at holde danskere for nar, at man udelukker racer, som ikke er kendt for at bide f.eks. 
Boerboelen og Tornjak, men lader de værste syndere slippe uden omtale overhovedet?

Jeg har brugt min tid med Boerboelen til at arbejde med diverse sundhedsproblemer, jeg har været på 
adskillige kurser vedrørende hundeadfærd (for at tilbyde en service for vores kunder), en rigtigt 
ansvarsbevidst opdrætter. Mest har jeg eksporteret de fleste af hvalpene, forretningen indbringer kun lidt, 
men det er alt jeg har. Loven tvinger mig til at gå fra hus og hjem og formentligt blive arbejdsløs, hvorfor? 
Hvad vinder I?  De danskere, der vil købe racen, vil alligevel købe dem fra udlandet, uden nogen form for 
kontrol eller registrering, det er det de gør i dag.

Venlig hilsen

Shaun Ewing
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